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„Aktuální situace v energetice a konkrétní změny 
v Elektrárně Počerady, které souvisí s náročnou 

rekonstrukcí a modernizací zařízení, si žádají 
maximální nasazení a koncentraci celého mana-

gementu elektrár-
ny, generálního ře-
ditele pak nejvíce. 
Nadále bylo pro-
to neúnosné, aby 
Stanislav Klan-
duch zastával obě 
tak významné 
funkce. Jeho do-
savadní působení 
v Teplárně Kladno 
považuji za vel-
mi přínosné a za 
odvedenou práci 
děkuji,“ vysvětlil 
změny Luboš Pa-
vlas, CEO skupi-
ny Sev.en Česká 
energie.  

Michal Hons nastoupil do Teplárny Kladno 
v roce 2011 na pozici technika v provozu, aby 
se postupně posunul do funkce ředitele pro-
vozu a údržby. Díky svým zkušenostem, kte-
ré získal při svém působení v Teplárně Kladno, 
by měl bez problémů pokračovat v dobré práci 
svých předchůdců. „Především bych chtěl všem 
poděkovat za důvěru, které si velmi cením a bu-
du se snažit navázat na práci, kterou zde Stani-
slav Klanduch odvedl. Nesmírně si vážím všech, 
kteří jsou součástí týmu, jenž se stará o bezpro-
blémový chod teplárny. Jedním z mých hlavních 
cílů bude udržet tento tým pohromadě,“ uvedl 
Michal Hons na setkání se zaměstnanci na ve-
líně kladenské teplárny. „Do dalšího působení 
v Teplárně Kladno přeji Michalovi rozhodnost 
při řešení nelehkých úkolů, zejména v oblasti 
personálního rozvoje, změnách organizace práce 
jednotlivých útvarů a velkých opravách uhelných 
bloků i plynových turbín reagujících na transfor-
maci české energetiky,“ připojil své přání Stani-
slav Klanduch.    
Jednatelstvo Teplárny Kladno bude od září pů-
sobit ve složení Stanislav Klanduch, Michal 
Hons, Viktor Kalina a Ondřej Svoboda. 

(red)  

tEplárna kladno  
má od září nového 
gEnErálního řEditElE
Pozici jednoho z jednatelů a generálního ředitele Teplárny Kladno zastává od 1. září 
Michal Hons. Dosavadní generální ředitel Teplárny Kladno Stanislav Klanduch se 
bude nadále plně věnovat funkci generálního ředitele Elektrárny Počerady. V Tep-
lárně Kladno bude i v dalším období předsedat jednatelstvu.  
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VE ChValEtICíCh  
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změna vE vEdEní 
spolEčnosti infotEa
Ředitelem společnosti Infotea se stal 1. září 2023 Libor 
Šindelář. Ve funkci nahradil Martina Balouna, který zů-
stává ve funkci jednatele spolu s Petrem Antošem.

Libor Šindelář pracuje ve společnosti Infotea a jejích předchůdcích od 
roku 2002. V nové funkci se chce zaměřit na osvojování a zavádění mo-
derních technologií v interní IT infrastruktuře i v cloudových řešeních, 
na zefektivnění interních procesů a postupů tak, aby některé nadbyteč-
né administrativní kroky nebrzdily řešení požadavků uživatelů. Za dů-
ležitou považuje generační obměnu a zajištění současné úrovně služeb 
mimo jiné například juniorskými pozicemi.                                                (red)



Až sedmdesát procent elektrické energie v aus-
tralském státu New South Wales dodávají uhelné 
elektrárny. Jednou z celkem čtyř uhelných elekt-
ráren v této lokalitě je i Vales Point firmy Delta 
Electricity, která patří do skupiny Sev.en Global 
Investments. K elektrárně náleží i podzemní do-
ly, kde těží Delta Coal a zásobuje uhlím výhradně 
přilehlou elektrárnu. 

Vales Point dodává do státní sítě zhruba 10 % 
elektrické energie. Každá z uhelných elektráren 
má v rámci programu energetické tranzice ur-
čený rok, kdy má být uzavřena. První elektrár-
nu Liddel už její vlastník uzavřel. Vláda buduje 
podle své energetické koncepce nové, obnovitel-
né zdroje a má v plánu postupně odstavovat ty 
uhelné.  

Společnost Delta nyní upozorňuje na zpoždě-
ní, s nímž se potýkají nové projekty na výrobu 
a přenos elektřiny a na dřívější termíny ukončení 
provozu, které oznámili majitelé jiných uhelných 
elektráren. Sama proto vydala prohlášení, že je-
jí elektrárna je připravena fungovat o čtyři roky 
déle, než se původně plánovalo. Vzhledem k ne-
jistotě ohledně kapacity zdrojů elektrické ener-
gie v příštích deseti letech a naléhavé potřebě za-
chovat bezpečnost soustavy po celé období po-
važovala společnost Delta za zodpovědný krok 
informovat australského operátora energetické-
ho trhu - AEMO o dostupnosti kapacit elektrár-
ny Vales Point, která dodává do sítě 1 320 MW.
„Elektrárna Vales Point po celou dobu své exis-
tence měla nastaven velmi přísný režim údržby. 
Ten zahrnoval rozsáhlé odstávky každého bloku 
vždy po čtyřech letech a výměny kritických prvků. 
Věnovali jsme se rozsáhlým údržbám a investu-
jeme do modernizací. Elektrárna nadále zajišťu-
je vysokou úroveň dostupnosti systému a očekává 
se, že tomu tak bude až do roku 2033,“ konstato-
val prozatímní generální ředitel Delta Electrici-
ty David Morris.
„Oznámení se týká technického posouzení elekt-
rárny Vales Point a neznamená komerční záva-
zek. Než se skupina rozhodne, zda bude skuteč-
ně provoz elektrárny prodlužovat, bude jednat se 
zúčastněnými stranami a zohledňovat požadavky 
systému a samozřejmě i trhu. Lhůta pro oznámení 
uzavření zdroje je stanovena na 42 měsíců. Finál-
ní rozhodnutí tedy nemusí padnout dříve než v ro-
ce 2025,“ vysvětlila Veronika Diamantová, mluv-
čí Sev.en Global Investments.
Elektrárna Vales Point je klíčovým hráčem na 
postupně se měnícím trhu energií, protože po-
skytuje nezbytnou kapacitu a zajišťuje spolehli-
vý a bezpečný zdroj elektřiny. Začleňuje ale i ob-
novitelné zdroje. Spaluje biomasu a pro část své 
produkce využívá i fotovoltaiku. 
Společnost Delta je významným zaměstnavate-
lem na centrálním pobřeží, kde v elektrárně Va-
les Point a uhelném dole Chain Valley pracuje 
550 lidí.                                                                (ved)
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Ve druhé polovině prázdnin jsme zahájili novou mediální kampaň, která má veřej-
nosti přiblížit postavení skupiny na českém energetickém trhu. Cílem je, aby nás 
veřejnost vnímala jako dvojku mezi nejvýznamnějšími energetickými producenty. 
Chceme, aby se do povědomí lidí dostalo, mimo jiné, že naše energie rozsvěcí více 
než milion českých domácností. 
Nová mediální kampaň je také první příležitostí, kdy v Čechách vystupujeme pod 
novým názvem Sev.en Česká energie. Nový název zahrnuje všechny společnosti, 
které jsou spojené s výrobou elektřiny a souvisejícím servisem, působící na tuzem-
ském energetickém trhu. Doprovází jej také nové logo, které si uchovalo původní 
grafický design. V souvislosti s touto změnou se počítá rovněž s úpravou skupino-
vého webu.

V médiích se v srpnu objevila nová kampaň, která pre-
zentuje skupinu Sev.en Česká energie. Znamená to, že 
skupina mění název?

UhElná ElEktrárna valEs point  
jE připravEna fUngovat délE
Australská elektrárna Vales Point je technicky způsobilá fungovat až do roku 2033, 
oznámila skupina Delta. Původní plán počítal s životností do roku 2029.

otázka pro
Gabrielu Sáričkovou benešovou,  
ředitelku hr a komunikace skupiny
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„Získali jsme certifikát udržitelnosti podle systé-
mu Sustainable Resources Verification Scheme 
(SURE), což je zjednodušeně řečeno systém po-
dobný certifikaci ISO. Kritéria, která pro získání 
certifikace musí energetická společnost splnit, od-
povídají požadavkům evropské směrnice o podpo-
ře využívání energie z obnovitelných zdrojů (RED 
II),“ vysvětlil Petr Karafiát, ředitel pro ekologii 
a inženýring Teplárny Kladno. Certifikáty mají 
i dodavatelé, od kterých kladenská teplárna bio-
masu odebírá. Podle evropské směrnice na pod-
poru využívání energie z obnovitelných zdrojů 

musí velcí dodavatelé elektřiny a tepla z pevné 
biomasy a bioplynu prokazovat udržitelný pů-
vod biomasy v celém dodavatelském řetězci. Pri-
márním účelem této směrnice je ochrana pů-
vodních ekosystémů, jako jsou například dešt-
né pralesy či plochy rezervací a národních parků 
před těžbou biomasy pro energetické účely a te-
dy jejich devastací.
Ročně spálí kladenská teplárna zhruba 70 tisíc 
tun biomasy. Jedná se především o zbytky z dře-
vovýroby, které získává od čtyř hlavních doda-
vatelů. 

Kladenská teplárna se může pochlubit i certifi-
kací systému managementu životního prostředí 
podle norem ISO 14001 a společně se zlínskou 
teplárnou také certifikací ISO 45001, která ově-
řuje bezpečnost práce. V příštím roce Teplárna 
Kladno bude obhajovat certifikát Podnik podpo-
rující zdraví.                                                     (red)

CErtifikaCE potvrdila odpovědné  
vyUžívání biomasy v kladEnské tEplárně
Kladenská teplárna může prokázat udržitelné a odpovědné využívání biomasy 
v energetice. Splnila evropské podmínky pro udělení certifikace.

„Během léta byly dny, kdy jsme nevyráběli, proto-
že cena energie byla nízká. Využili jsme proto lé-
to k zarážkám a potřebným opravám technologií. 
Měli jste čas a prostor čerpat dovolené. Nyní se už 
cena energie opět zvedá, je čas, kdy se vyplatí vy-
rábět, a potřebujeme naše technologie v plné kon-
dici. A ty máme díky dobré práci vás všech,“ uve-
dl Luboš Pavlas. Elektrárna Chvaletice má nyní 
v provozu všechny čtyři bloky, v Teplárně Zlín 
se vyrábí naplno, v Teplárně Kladno jedou tři 
bloky. V Elektrárně Počerady  se rozhoduje, ja-
kým způsobem bude možné financovat náklad-
nou opravu bloku 3. Plánuje se už ale také opra-
va bloku 4. Stále platí, že by se každý rok mělo 
podařit opravit jeden blok. Aktuálně ještě pro-
bíhá odstávka bloku 2, zbývající čtyři bloky jsou 
v provozu. 
Situace je příznivější i pro plánování těžby 
v hnědouhelných lomech. V létě, kdy byl nižší 

odběr z elektráren pro výrobu, bylo možné do-
plnit skládky a také v těžebních společnostech 
se mohli věnovat opravám a revizím technolo-
gií. „Vstupujeme do sezóny, kdy budeme vyrábět 
podle toho, jak bude potřeba. Předpokládáme, že 
z volných výrob budeme mít ještě letos a příští rok 
podstatný výdělek. Snažíme se jednat s vládou 
o udržení uhelných elektráren do doby, dokud za 
ně nebude adekvátní náhrada. Věříme, že se nám 
to podaří prosadit i do Státní energetické koncep-
ce,“ ujistil Luboš Pavlas. 
Ze strany zaměstnanců padl dotaz na kapacitní 
platby, které aktuálně využívá Polsko a Němec-
ko. Zazněla obava, zda nejsou schválené kapa-
citní platby u sousedů pro naše elektrárny kon-
kurenční nevýhodou. „Kapacitní platby v Pol-
sku a Německu jsou schválené od roku 2019. Je 
to dluh předchozí vlády, která to pro Českou re-
publiku neudělala. ČR na rozdíl od Polska nemá 

vyjednány s Evropskou unií výjimky, a pokud by-
chom o ně v tuto chvíli žádali, tak s ohledem na 
kritéria lze hovořit o kapacitních platbách pou-
ze u paroplynových elektráren, protože ani nej-
výkonnější a nejúčinnější uhelné elektrárny nebu-
dou splňovat požadované limity. Nemyslím si, že 
pro nás bude polská energie konkurencí. Polsko 
má dnes vyrovnanou bilanci a jeho výrobní ka-
pacita stačí pouze pro domácí potřebu. Němec-
ko šlo ještě jinou cestou. Tam to není platba za 
kapacitu, ale za to, že výrobní uhelné bloky bu-
dou udržovat v provozuschopném stavu. Na vý-
zvu přenosové soustavy jsou schopni výrobu na-
jet. Výrobcům jsou tímto způsobem pokrývány 
fixní náklady. Snažíme se ve Státní energetické 
koncepci i v Národním klimaticko-energetickém 
plánu docílit toho, že bychom využili ustanovení 
o národní energetické bezpečnosti a získali platby 
státu, které by nám umožnily výrobu udržet. Sna-
žíme se o vyjednání této podpory, ale zatím neví-
me, zda budeme mít úspěch. Je to těžké i proto, že  
řada lidí není ochotna připustit, že občasné zdro-
je, jako je solární či větrná energie, nejsou schop-
ny zajistit náhradu za stabilní uhelný zdroj,“ vy-
světlil Luboš Pavlas.

na vElínECh zaznělo poděkování  
zaměstnanCům za zvládnUté lEtní období

Poděkování všem zaměstnancům za to, jak zvládli letní odstávky, zaznělo z úst 
CEO skupiny Luboše Pavlase na srpnovém setkání na velínech Teplárny Kladno 
a Elektrárny Počerady. Na konci léta, kdy se cena energie opět zvyšuje, je většina 
výrobních bloků skupiny v provozu. 
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Kromě standardní údržby a nutných oprav 
teplárenské technologie na zdrojové části do-
šlo v rámci LTO i na distribuční rozvody tepla 
v ulicích krajského města. V rámci LTO byl od-
staven páteřní horkovodní přivaděč pro oblast 
sídliště Jižních Svahů se zhruba 30 tisíci obyva-
teli. V této oblasti byly stěžejní zejména tři ak-
ce. „Při opravě horkovodu v ulici Křiby (posilo-
vací stanice K5) jsme vyměnili ocelové potrubí 
DN350, které již bylo v havarijním stavu, a zá-
roveň nefunkční úsekovou rozhrazovací  arma-
turu DN350 na topné větvi. Součástí prací byly 
nové uložení potrubí, nátěry ocelových konstruk-
cí a nové tepelné izolace horkovodu,“ sdělil Li-
bor Drybčák, vedoucí odboru správy majetku 
Teplárny Zlín. 

V ulici SNP se muselo nahradit havarijní ocelo-
vé potrubí DN250 o délce 2 x 6 metrů na topné 
a vratné větvi. Instalovalo se nové uložení potru-
bí, obnovily nátěry ocelových konstrukcí a tepel-
ná izolace horkovodu. „V ulici Okružní – Zelino-
va jsme se zaměřili na výměnu nefunkčních roz-
hrazovacích úsekových armatur DN250 na topné 
a vratné větvi. Řešili jsme rovněž nové odvětrá-
ní potrubí, natřeli ocelové konstrukce a instalovali 
tepelnou izolaci,“ dodal Libor Drybčák.
Před zahájením topné sezony jsou ještě napláno-
vány jednodenní opravy na nízkotlakém distri-
bučním horkovodu v oblasti „město“, kdy už bu-
dou odstaveni pouze jednotliví odběratelé tepla 
a to tak, aby vše bylo připraveno do nové topné 
sezony 2023 – 2024.                                           (red)

léto věnovala zlínská tEplárna 
opravám přEd novoU sEzonoU 
Letní měsíce jsou v teplárnách obvykle obdobím odstávek a nezbytných oprav 
před začátkem nové topné sezony. Zlínská teplárna si letní technologickou odstáv-
ku (LTO) odbyla v týdnu od 30. července do 3. srpna. 

„Úpravy na trafech 400kV spočívaly ve výměně 
a doplnění protihlukových tlumičů, dotěsnění a ze-
sílení prostupů v kapotáži a také v zatěsnění pro-
stupů v podlaze,“ sdělil Vladimír Sádlo, vedou-
cí odboru inženýringu společnosti Sev.en Engi-
neering. Vývodové transformátory v Elektrárně 
Chvaletice byly v rámci protihlukových opatření 
v uplynulých letech zakrytovány, současné úpra-
vy měly doposud realizovaná opatření doplnit 
a vylepšit, případně zvýšit jejich účinnost. 

Na odbočkových trafech 15kV se úpravy týkaly 
výměny chladicích ventilátorů a instalace kruho-
vých tlumičů. Zároveň byly dodány nové motory 
s frekvenčními měniči, došlo k úpravám v logice 
řízení, což přispěje ke snadnějšímu řízení a také 
úspoře elektrické energie.
„Začátkem srpna proběhlo garanční měření útlu-
mu ventilátorů na odbočkových trafech. Naměři-
li jsme 13 dB, což považujeme za vyhovující vý-
sledek. Kromě toho jsme měřením ověřili, že nové 

ventilátory dosahují průtoku chladicího vzduchu 
4  950 m3/hod. oproti původním ventilátorům 
s průtokem 4 320 m3/hod. To zjednodušeně zna-
mená, že při stejných otáčkách prochází ventiláto-
rem více vzduchu, proto si slibujeme i lepší chla-
zení na odbočkových trafech, což se ocení zejmé-
na v letních měsících,“ doplnil vedoucí s tím, že 
žádné činnosti spojené s realizací protihlukových 
opatření na trafech T1 až T4 neohrozily plánova-
né fázování bloků chvaletické elektrárny. 
Protihluková opatření jsou naplánována i v dal-
ších částech elektrárny. V příštím roce má vy-
růst protihluková stěna u železniční vlečky, kudy 
se do elektrárny přiváží palivo. Počítá se i s pro-
tihlukovými opatřeními na zauhlovacím mostě 
a na dopravnících uhlí do kotelny. 

(red)

vE ChvalEtiCíCh dál praCUjí  
na snižování hlUčnosti
Elektrárna Chvaletice a Sev.en Engineering společně dlouhodobě pracují na snižo-
vání hlučnosti v provozu elektrárny. Před nedávnem zde dokončily další protihlu-
ková opatření. Sev.en Engineering se zaměřil na 400 kV transformátory T1 až T4 
a odbočkové transformátory 15 kV. Využil přitom plánované odstávky bloku B2 
a následné celozávodní odstávky. 
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Začněme jako obvykle tím, co o jízdě v pruzích 
říká zákon o provozu na pozemních komuni-
kacích: „Mimo obec se na pozemní komunikaci 
o dvou nebo více jízdních pruzích vyznačených 
na vozovce v jednom směru jízdy jezdí v pravém 
jízdním pruhu. V ostatních jízdních pruzích se 
smí jet, jestliže je to nutné k objíždění, předjíždě-
ní, otáčení nebo odbočování.“
Výklad je tedy zcela jasný. Jezdí se vždy vpravo 
a neobstojí výmluvy, že jsou pravé jízdní pruhy 
zničené od kamionů nebo jsou v nich vyjeté ko-
leje. Každý se už zřejmě setkal s řidiči, kteří zá-
sadně jezdí pouze v levém jízdním pruhu. Při-
tom „podjet“ takového řidiče, tedy předjet ho 
zprava se podle zákona nesmí, jde o přísně tres-
taný přestupek, který není možné řešit na mís-
tě. Řidiči za něj ve správním řízení hrozí sedm 
trestných bodů, pokuta až 10 000 Kč a až roční 
zákaz řízení.
Jediná možnost, kdy je přípustné předjíždění 
zprava, je v připojovacím pruhu. Při jízdě napří-

klad na dálnici je při připojo-
vání možné připojovacím pru-
hem předjet auta v pruhu prů-
běžném. Nepřípustné je ale 
zařadit se z průběžného do při-
pojovacího pruhu a předjíždět.
Trochu jiná pravidla platí pro 
jízdu ve dvou jízdních pruzích 
v jednom směru v obci. V této situaci můžeme 
jet vpravo i vlevo. Pouze v případě že bychom 
v levém pruhu bránili v jízdě rychleji jedoucím 
vozidlům, musíme se zařadit do pravého jízdní-
ho pruhu.
Levý jízdní pruh nemohou využít (kromě ob-
jíždění, předjíždění, otáčení a odbočování) ná-
kladní automobily nad 3,5 tuny, jízdní soupravy 
o délce nad sedm metrů, zvláštní motorová vozi-
dla, motocykly s nejvyšší povolenou rychlostí do 
45 km/hod. a cyklisté. 
Pro přejíždění z jednoho jízdního pruhu do dru-
hého platí poměrně jednoduché pravidlo, kte-

ré říká, že při mané-
vrování nesmí řidič 
ohrozit ani omezit ři-
diče jedoucího v pru-
hu, do kterého se chce 
zařadit. A povinnost 
je také dávat při tom 

znamení o změně směru jízdy. 
Toto pravidlo platí také při jíz-
dě na kruhovém objezdu s více 
jízdními pruhy. 
Za zmínku stojí určitě i ulič-
ka pro složky integrovaného 
záchranného systému (IZS). 
Pravidla se v tomto ohledu 
už sjednotila s ostatními ev-
ropskými státy, takže se ulič-
ka tvoří levým a přiléhajícím 
pruhem. Každý z řidičů by 
měl už při příjezdu ke kolo-
ně zastavit s dostatečným od-

stupem od vozidla, které už v koloně stojí, aby 
měl v případě potřeby dost prostoru k manév-
rování. V levém pruhu se tak auta řadí co nej-
více vlevo a v přilehlém a dalších pruzích (pro-
středním a pravém) vpravo tak, aby mezi nimi 
vznikl prostor o minimální šířce tři metry. Do 
tohoto prostoru smějí vjet pouze vozidla s prá-
vem přednostní jízdy, vozidla správce pozemní 
komunikace a vozidla sloužící k odstranění ná-
sledků dopravní nehody nebo překážky provo-
zu na pozemních komunikacích. Za neoprávně-
né použití záchranářské uličky hrozí pokuta až 
2 500 Kč. Mnohem horší jsou ale případy, kdy 
neukáznění řidiči zpomalí nebo dokonce omezí 
probíhající záchrannou akci. 
Přeji vám mnoho šťastných kilometrů bez ne-
hod. 

Roman Vojta 
ředitel společnosti Servis Leasing

Bezpečně za volantem – Abeceda motoristy až do října bude tato rub-
rika přinášet informace o bezpečnosti v silničním provozu. V listopadu 
si můžete své znalosti načerpané z jednotlivých dílů Abecedy prověřit 
v testu. A pokud se na vás usměje štěstí, můžete vyhrát auto s plnou 
nádrží na celý víkend, který poskytne společnost Servis Leasing.

Pátý díl rubriky Bezpečně za volantem – Abeceda motoristy, kterou 
připravujeme ve spolupráci se společností Servis Leasing, věnujeme 
správné jízdě v pruzích a také bezpečnostní uličce. Spousta řidičů v 
nich chybuje, ať nevědomky, nebo zcela účelově. A může je to vyjít 
poměrně draho, nejen na pokutách. 

bEzpEčně  
za volantEm  
– abECEda 
motoristy
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„Obě uhelné dopravníkové linky, které vedou do 
nakládacího zásobníku, jsou osazeny separátory 
pro  vyloučení nežádoucích předmětů, především 
kovových nečistot z vytěženého uhlí. Nové zaříze-
ní, které jsme instalovali na linku PD158, pochá-
zí od rakouského výrobce IFE GmbH a nahradi-
lo separátor za hranicí životnosti,“ vysvětlil Sta-

nislav Fára, vedoucí úseku uhlí Vršany. Zařízení 
obsahuje permanentní magnet a zároveň i elek-
tromagnet, který kontinuálně zachytává všechny 
kovové části. Zároveň je na zauhlovacím mostě 
instalován snímací rám, který v případě potřeby 
aktivuje elektromagnet, jenž z uhlí ještě lépe od-
dělí nežádoucí předměty. 

Magnetické separátory využívají magnet k od-
stranění kovových nečistot z různých směsí, ať 
už sypkých nebo tekutých. Elektromagnetic-
ké separátory jsou silnější a hlubší, a proto vý-
hodnější pro zachycení tvarově problematických 
a těžších železných dílů. Kromě toho extrémně 
silné elektromagnetické pole působí i přes vyšší 
vrstvu materiálu. 
Snímacími rámy, neboli „hlídači železa“, jsou 
osazeny i všechny velkostroje, aby se do uhlí, 
které putuje k zákazníkům, dostalo minimum 
nežádoucích předmětů.                                   (pim)

nový sEparátor 
spolEhlivě zaChytí  
kovové nEčistoty

skládky Uhlí 
jsoU znovU naplněné 

Nový elektromagnetický separátor slouží od poloviny srpna ve Vršanské uhelné. 
Zaměstnanci údržby ho instalovali na jednu ze dvou uhelných linek, po kterých 
putuje uhlí do nakládacího zásobníku, odkud se v železničních soupravách rozváží 
k zákazníkům.  

„Zřejmě nejviditelnější je v současnosti prodlou-
žení jedné z kolejí až k objektu skladů. Projekt to-
tiž počítá i s venkovním rozvětvením kolejiště. Ko-
lej ale přetíná jednu z vnitřních komunikací v are-
álu závodu Hrabák, proto musela být uzavřena. 
Jediná příjezdová cesta k nakládacímu zásobníku 
vede v tuto chvíli kolem hlavní vrátnice,“ vysvětlil 
Jaroslav Ježek, technik PZF úseku řízení technic-
kého ředitele Sev.en Inntech. 
Kolej již leží na svém místě, zbývá ještě dokon-
čit okolní oplocení. Řeší se i dopravní značení, 

až na nezbytné výjimky sem totiž nebude moci 
zajíždět nákladní doprava. „Zamýšlíme se rovněž 
nad tím, zda by v budoucnu nemohl být nedale-
ko sídla hasičů vybudován chráněný přejezd, což 
souvisí mimo jiné s otázkou tankování na jedné 
ze dvou čerpacích stanic v areálu závodu,“ uve-
dl technik. 
Vrcholí také stavební práce přímo v hale, kde 
se dokončují podlahy. Přestavba haly pro díl-
ny oprav kolejových vozidel by měla být hotová 
do konce října. Následně se do nových prostor 

přestěhují zaměstnanci kolejové dopravy, kteří 
je budou sdílet s úsekem pomocné mechaniza-
ce a autodopravy.                                               (red) 

stěhování kolEjové dopravy 
sE dotknE i CEstování po silniCi 
Prodloužení koleje až k objektu skladů v lokalitě Hrabák je další etapou prací sou-
visejících s přesunem části kolejové dopravy na lokalitu Hrabák Vršanské uhelné. 
Pokračuje i oprava haly, kam se budou stěhovat dílny oprav železničních kolejo-
vých vozidel. 

„Aktuálně jsme na maximální kapacitě, což je 
zhruba 150 tisíc tun uhlí. Je to optimální množ-
ství z hlediska připravenosti zásob před zimním 
obdobím, ale za předpokladu provedení několi-
ka mimořádných opatření bychom mohli záso-
bu ještě navýšit. Záleží na dohodě s Vršanskou 
uhelnou, která nás zásobuje uhlím,“ uvedl Pavel 
Tyrpekl, vedoucí odboru řízení provozu Elekt-

rárny Počerady. Zatímco například v první po-
lovině srpna jezdilo z Vršan do elektrárny zhru-
ba deset železničních souprav za 24 hodin, na 
přelomu srpna a září to byl dvojnásobek a ví-
ce. Letní odstávku tří počeradských bloků kvů-
li nezbytným opravám proto bylo možné využít 
k navýšení dodávek vršanského uhlí do Elekt-
rárny Chvaletice.   

Za standardního provozu se skládka uhlí v Po-
čeradech zásobuje podle měsíčního plánu, kte-
rý zohledňuje i všechny plánované odstávky 
a údržbu technologií jak v elektrárně, tak v tě-
žební společnosti. Upravuje se operativně pod-
le potřeby. Vedoucí provozů elektrárny i těžeb-
ní společnosti, stejně jako dispečeři jsou spolu 
v denním kontaktu. Faktorů, které mají vliv na 
dodávky uhlí do elektrárny, je celá řada. Od kli-
matických podmínek až po změny poptávky na 
trhu s elektřinou.                                              (red)

Zásoby uhlí na skládkách elektráren patřících do skupiny Sev.en Česká energie 
opět vystoupaly na maximum. 

Náročný srpen má za sebou Elektrárna 
Počerady. Po zhruba měsíční odstávce 
začaly zdejší bloky opět dodávat elek-
třinu do sítě. 
„Hlavně pro kolegy z odboru péče o zařízení to by-
lo složité období, protože se nám sešly tři velké od-
stávky bloků 2, 3 a 4. Práce probíhaly zejména na 
společných technologiích, mimo jiné na komíně ne-
bo vyvedení výkonu. Obtížná byla organizace a za-
jištění dodavatelů jednotlivých prací. K tomu se 
přidala ještě dodatečná oprava NT rotoru turbíny, 
která se stihla v rekordním čase,“ uvedl Pavel Ty-
rpekl, vedoucí odboru řízení provozu Elektrárny 
Počerady. 
Odstávka začala 29. července. Blok 4 přifázoval 
k síti v neděli 27. srpna před půlnocí, blok 3 v úte-
rý 29. srpna kolem čtvrté hodiny ranní, ještě té-
hož dne vyráběla elektrárna na maximální mož-

ný výkon ze čtyř bloků. Blok 2 je stále v generál-
ní opravě, která by měla skončit na podzim.  (red)  

po prázdninovýCh odstávkáCh 
Už proUdí ElEktřina do sítě

 O množství uhlí na skládkách se diskutovalo i během jarní 
exkurze zaměstnanců z Vršan v Počeradech. Foto: archiv SN
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V roce 2019 oslavila Elektrárna Chvaletice 40 let od 
ukončení výstavby. V letošním roce si „Krasavice na 
Labi“ připomíná další kulaté jubileum. Uplynulo deset 
let, co se stala součástí skupiny Sev.en Česká energie. 
Kdo by si myslel, že šlo pouze o změnu firemních barev z původ-
ní oranžové na zelenou, hluboce by se mýlil. Za posledních deset 
let se toho ve Chvaleticích událo opravdu hodně. Vybrali jsme ale-
spoň některé událostí a zajímavostí, které stojí za připomínku, ale 
sami zaměstnanci by si jich určitě vybavili mnohem víc. Můžete se 
o ně s ostatními podělit třeba ve facebookové skupině 7SPOLU. (red)

ElEktrárna ChvalEtiCE si v lEtošním  
roCE připomíná kUlaté výročí 

V roce 2018 vzbudila rozruch dvanáctimetrová vzducholoď, kte-
rá  se pohybovala kolem chladicích věží. Tým výzkumníků z Pří-
rodovědecké fakulty Univerzity Karlovy zkoumal, jaký dopad 
mají spaliny vypouštěné přes chladicí věže na kvalitu ovzduší. 

 Snímky chvaletické elektrárny se  pravidelně objevují v nej-
různějších soutěžích, letos například Honza Frýba získal 
druhé místo v Czech Industry Challenge s fotografií turbíny.  

Látkové filtry pomáhají snižovat množ-
ství škodlivin vypouštěných do ovzduší.

Pravidelná setkání se zaměstnan-
ci, kdy akcionář i vedení skupiny 
informují o záměrech a plánech 
na nadcházející období. 

 Opravy a modernizace zařízení jsou ve 
chvaletické elektrárně prakticky na denním 
pořádku. Za posledních deset let se do zdej-
ších technologií investovaly miliardy korun. 

Jednou z novinek byla v roce 2018 změna technologie 
vyklápění uhlí z železničních vozů. Kontejnerový systém 
innofreight s novým vykladačem, jehož součástí je i dálko-
vě ovládaná lokomotiva Golem, byl v době svého zavedení 
unikát, který neměla žádná jiná elektrárna v Česku. 

Elektrárna Chvaletice se může pochlubit nejen jedním 
z nejvyšších komínů v republice, ale také jeho obyva-
teli. Sokolí budka, která sem byla před několika lety 
umístěna, velmi rychle našla nájemníky a v posledních 
dvou letech tu sokolí pár vyvedl mladé.

V posledních letech je možné si provoz prohlédnout v rámci 
Energy Tour, kdy se během hlavní turistické sezony veřejnosti 
otevírají elektrárny a teplárny skupiny Sev.en Česká energie. 
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Výtvarné sympozium na Benediktu vzniklo 
před lety na podporu regionálních výtvarníků. 
Letos se jich sešlo dvanáct, aby zde týden spo-
lečně tvořili a následně svá díla představili a ta-
ké nabídli veřejnosti ke koupi na závěrečné ver-
nisáži. „Vytvořila se poměrně různorodá, ale pří-
jemně vyvážená skupina umělců. Od těch, kteří 
stáli u zrodu sympozia jako například Roman 
Křelina se Sylvou Prchlíkovou, až po mladou ge-

neraci výtvarníků, kteří zde byli poprvé. A díky 
Peteru Decheťovi z Topoľčan a Danielu Venegas 
Xinovi z Mexika se můžeme pochlubit meziná-
rodní účastí,“ zhodnotil za organizátory Josef 
Čepelák. 
Novinkou Barevného Benediktu byla charita-
tivní aukce. Výtvarníci se dohodli, že by rádi 
podpořili spolek Nové háro, který se snaží do-
přát onkologicky nemocným pacientům paruku 

z pravých vlasů, aby se lépe vyrovnávali s psy-
chickými dopady onemocnění. Sylva Prchlíko-
vá věnovala do aukce jeden ze svých obrazů. Za 
padesát tisíc korun jej vydražila skupina Sev.en 
Česká energie. „Tuto částku využijeme na vý-
robu paruky pro malého Dominika z Mostu,“ 
uvedla Lucie Staňková, předsedkyně spolku. 
„Rádi podporujeme kulturní aktivity v regionech, 
kde působíme a Barevný Benedikt má na Mostec-
ku už dlouholetou tradici. A je nám rovněž velmi 
sympatický dobročinný rozměr, který akce v le-
tošním roce získala,“ uvedla na závěrečné ver-
nisáži Eva Maříková, manažerka komunikace  
Sev.en Česká energie.                                           (pim)

radost na bEnEdiktU  
měli lEtos nEjEn malíři 
Nejen výtvarníkům udělala radost skupina Sev.en Česká energie, když opět pod-
pořila tradiční týdenní malířské sympozium Barevný Benedikt. Na závěrečné ver-
nisáži navíc vydražila obraz za  padesát tisíc korun, které získá spolek Nové háro 
pomáhající onkologickým pacientům. 

Výtěžek aukce obrazu Sylvy 
Prchlíkové (vpravo) získal 
spolek Nové háro, který na 
vernisáži výtvarných děl zastu-
povala jeho předsedkyně Lucie 
Staňková (vlevo). Foto: (pim) 

„Kybernetické útoky jsou čím dál častější a pro-
myšlenější. Kyberbezpečnost není možné podceňo-
vat a je nutné průběžně uživatele vzdělávat. O této 
nutnosti jsme se přesvědčili v loňském roce při zku-
šebním penetračním testování. Dalším důvodem je 
skutečnost, že některé společnosti jsou určené ja-
ko subjekty kritické infrastruktury státu. Z platné 
legislativy se na ně tudíž vztahuje povinnost prů-
běžně se v této oblasti vzdělávat,“ vysvětlil Zdeněk 
Pergl, IT manažer společnosti Infotea. 

Okruh firem, jejichž zaměstnanci se v oblasti ky-
bernetické bezpečnosti budou vzdělávat, se v do-
hledné době dále rozšíří i v souvislosti s chysta-
nými legislativními změnami. Tato povinnost se 
vztahuje na všechny zaměstnance, kteří využíva-
jí firemní počítač. „Čím více zaměstnanců se bu-
de v online prostoru chovat zodpovědně, tím lépe. 
Výsledky phisingového testu, který byl realizován 
v rámci již zmíněného penetračního testování, 
ukázaly, že z hlediska kyberbezpečnosti je stále 

nejslabším článkem právě uživatel,“ doplnil Zde-
něk Pergl.   
Jednou z forem tohoto vzdělávání je školení pro-
střednictvím e-learningových kurzů, které za-
městnanci znají z BOZP nebo školení řidičů. 
Stanou se součástí nového online systému EDU-
NIO, který vzniká ve skupině v rámci digitali-
zace vzdělávání. Školení se rozeběhne na pod-
zim. Přístup do systému budou mít všichni za-
městnanci využívající firemní počítačovou síť. 
Před jednotlivými školeními zaměstnanec obdr-
ží upozornění a následně přístupové údaje pro 
vstup do aplikace. Kurz bude zakončen certifiká-
tem o absolvování. 

(red)

školEní kybErnEtiCké bEzpEčnosti čEká 
všEChny UživatElE firEmníCh počítačů
Kybernetická bezpečnost je v poslední době jedním z velmi často skloňovaných té-
mat. Řeší se i v rámci společností skupiny Sev.en Česká energie. Zanedlouho by si měl 
základní znalosti z této oblasti rozšířit každý zaměstnanec, který  přistupuje do firem-
ní počítačové sítě, tedy má svůj uživatelský účet pro přihlášení do firemního počítače. 

V polovině srpna přivezla těžká technika z loka-
lity ČSA ocelové díly na předem upravené mís-
to, které vybrala společnost Diamo, jenž po-
zemky kolem jezera Most spravuje. Vybraná 
byla plocha hned vedle místa, kde kostel původ-
ně stál. Diamo už v uplynulých letech nechalo 
v půdorysu kostela vysadit stromy a keře, takže 
si turisté a návštěvníci okolí jezera Most mohou 
přesně představit, kde přesně kostel stál. Části 
konstrukce byly umístěny ve směru, ve kterém 

se kostel na podzim roku 1975 po trase 841,1 
metru po dobu 42 dní přesouval na své nyněj-
ší místo.  
Společnost, která transport jedné z nejznáměj-
ších mosteckých památek zajišťovala, nabídla 
po skončení akce dolům části ocelové konstruk-
ce k případnému dalšímu využití. Na šachtě se 
počítalo s tím, že by mohly sloužit například 
pro podkládání při větších opravách velkostro-
jů. Pravděpodobně k tomuto účelu i posloužily. 

Manipulace a transport však byly poměrně ná-
ročné, takže nakonec skončily složené v lokalitě 
ČSA a možná by se na ně zapomnělo nebýt jed-
noho z bývalých zaměstnanců. Autentičnost dílů 
potvrzuje označení jednotlivých částí písmeny, 
která jsou dobře patrná z dobových fotografií. 
Unikátní přesun historické památky se zapsal 
do historie i Guinessovy knihy rekordů. Šede-
sát metrů dlouhý, 31,5 metru široký a 29,7 met-
ru vysoký kostel se dal do pohybu 30. září 1975. 
Historické zdivo vážilo 9 600 tun, ocelová kon-
strukce 1 500 tun a podvozky 1 060 tun. Do kni-
hy rekordů byla akce zapsána jako přeprava nej-
těžšího předmětu po kolejích. Pro srovnání vel-
kostroj RK 5000 v lomu ČSA, nejtěžší zdejší 
rypadlo, váží 5 500 tun.                                     (red)

přEsUn kostEla připomíná  
původní kolEjová konstrUkCE 
Veřejnost si bude moci udělat jasnou představu, jak se v roce 1975 přesouval kostel 
Nanebevzetí Panny Marie v Mostě. Po dohodě mezi společnostmi Diamo a Vršanská 
uhelná se několik částí ocelové konstrukce, po kterých unikátní přesun probíhal, vy-
staví přímo na místo původní trasy. 

Společnost, která zajišťuje údržbu zeleně v oko-
lí teplárny, vyčistila přístupovou cestu a okolí pa-
mátníku, aby si zde veřejnost mohla připomínat 
tragickou událost z 12. září 1944. U pomníku v le-

se na jižní straně Dubí v tzv. Úžlabině nedaleko 
kostela sv. Jana Křtitele se pietní akt koná pravi-
delně. O místo se společně s městem stará i spo-
lek Kladno – Dubí. Ten spolupracuje s Teplárnou 

Kladno, a tak se vzájemně domluvili, že se teplár-
na rovněž zapojí do údržby okolí pietního místa. 
K tragédii koncem druhé světové války došlo při 
bombardování severu Čech, kdy jeden ze strojů 
spojeneckého letectva odhodil část svých náloží 
do lesa u Kladna, který ovšem sloužil jako úkryt 
místním obyvatelům. Neštěstí si vyžádalo více 
než tři desítky obětí.                                            (red)

Úklid kolEm pomníkU 
zajistila kladEnská tEplárna
Spolupráce a pomoc regionům, ve kterých působí společnosti skupiny Sev.en Čes-
ká energie, mohou mít různé podoby. Kladenská teplárna na začátku září pomohla 
upravit prostor kolem památníku obětem bombardování z roku 1944. 

Kolejová konstrukce byla usazena přesně ve směru 
přesunu děkanského kostela. Foto: (pim)



13regionregion12

„Soustředění jsme zaměřili na sutinové vyhle-
dávání s ohledem na nedávné události v Turec-
ku. Vybudovali jsme nové sutinové trenažery, vy-
tvořili tréninkový travers. Zkoušeli jsme i plošné 
vyhledávání v poměrně rozsáhlém areálu dolu 
Centrum i jeho okolí. V tom nám skupina Sev.en 
vychází velmi vstříc a poskytuje nám skvělé pod-
mínky pro cvičení záchranářských psů a jsme jí za 
to velmi vděční. Takovým zázemím se může poch-
lubit málokdo. Lokalita je dostatečně vzdálená 
od okolní civilizace, takže nikoho nerušíme, zá-
roveň je důl Centrum velmi dobře dostupný pro 

členy záchranných kynologických brigád z celé re-
publiky, pro něž soustředění pořádáme,“ vysvětlil 
Miroslav Fencl, vedoucí Záchranné kynologické 
skupiny Centrum Parent Company. Letos se na 
severu Čech sešly dvě desítky psovodů z celých 
Čech, ale také ze Slovenska. 
Kynologové se svými čtyřnohými parťáky zo-
pakovali rovněž jízdu na zipline v Klínech. Jíz-
da nad volnou hloubkou imituje zavěšení pod 
vrtulníkem, které musí psi při záchranných ak-
cích občas zvládnout. „Snažíme se v rámci vý-
cviku nabídnout podmínky a prostředí, které jsou 

pro psy nestandardní a nezvyklé, ale v reálném ži-
votě mohou nastat. Potřebujeme se na ně dobře 
připravit, a proto je nejrůznějšími způsoby simu-
lujeme,“ uvedl Fencl. Pravidelně se vydávají na 
trénink i do sídla Hlavní báňské záchranné sta-
nice v Mostě, kde si vyzkouší stísněné prostory 
dýmnice, aby si nacvičili zásahy v hlubině  a také 
s dýchací technikou. 
„Jeden den máme vyhrazený pro společné cviče-
ní se Sborem dobrovolných hasičů z Braňan, je-
hož jsme členy. Zkoušeli jsme vyhledávání v su-
tinách, ale také v plochách, protože v uplynulých 
týdnech probíhaly záchranné akce na vyhledávání 
ztracených osob v lesích. Hasiči si nacvičili trans-
port zraněného na evakuační místo,“ uzavřel Mi-
roslav Fencl.                                                        (pim)

kynologové  
trénUjí na ziplinE      

špičkový skif zamířil  
do pardUbiC a hodonína

Prázdninové týdenní soustředění v areálu uzavřeného hlubinného dolu Centrum 
uspořádali členové Záchranné kynologické brigády Centrum Parent Company.  

Devětašedesátiletý muž z Klášterce nad Ohří vy-
razil v neděli kolem 11. hodiny na houby zřej-
mě do lesů nad chatovou oblastí u obce Cibou-
šov. Když se nevrátil domů, obrátila se rodina na 
policii s žádostí o pomoc. Vzhledem k tomu, že 
pohřešovaný trvale užívá léky, panovaly obavy 
z ohrožení života. Do pátrání se zapojil vrtulník 
s termovizí. Houbaře objevil až v úterý policejní 
pes Gandall Venduno v lese nad Kláštercem nad 

Ohří. Vyčerpaný muž byl převezen do nemocni-
ce v Kadani.
„Měli jsme velkou radost, že se povedlo zachránit 
lidský život. A obzvlášť nás potěšilo, že psovodkou, 
která ztraceného houbaře našla, byla Jana Nováč-
ková, která kromě své profese policejního psovoda 
působí také v kynologickém klubu Lom jako hlav-
ní trenérka výcviku. Pro každého kynologa záchra-
náře je největší odměnou, když zásah skončí úspěš-

ně a pohřešovaná oso-
ba se vrátí ke svým 
blízkým,“ informo-
val František Wor-
th, předseda kynolo-
gického klubu Lom. 
Zároveň poděkoval 
skupině Sev.en Česká 
energie za podporu 
ze 7grantu, díky níž 
může klub nakoupit 
pomůcky pro výcvik 
psů.                           (pim)      

ztraCEného hoUbařE našEl poliCEjní pEs 
Šťastně skončilo srpnové pátrání po houbaři na Chomutovsku. Ulevilo se nejen 
všem členům záchranných složek, kteří se do hledání zapojili, spokojení byli i v ky-
nologickém klubu v Lomu.

„Se skupinou Sev.en jsme se dohodli, že podpoří po-
hár staršího žactva na párových čtyřkách s kormi-
delníkem, protože se jedná o zajímavou kategorii, 
která nemá tolik příležitostí během roku změřit sí-
ly. Jednotlivé kluby mohly vyslat posádky do dvou 
kvalifikačních závodů, jarních sprintů v Pardubi-
cích a Otrokovicích. Všichni, kdo se zúčastnili soutě-
ží v těchto závodech, měli možnost startovat ve finá-
le v Mostě, které bylo mimořádně úspěšné. Soutěžící 

měli obrovskou motivaci, protože vítězové si mohli 
odvézt opravdu krásný skif. Právo startovat v Mos-
tě si vydobylo 14 českých a moravských klubů. Na-
konec se na jezeře Most utkalo devět chlapeckých 
a sedm dívčích posádek z deseti klubů, což je velmi 
pěkný počet,“ sdělil po závodech David Kyncl, mar-
ketingový manažer Českého veslařského svazu. 
„Jsem moc rád, že se takový závod na jezeře Most 
podařilo uspořádat a že mu přálo počasí. Dou-

fám, že se ze Sev.en cupu stane v příštích letech 
tradice,“ doplnil Petr Lenc, generální ředitel tě-
žebních společností skupiny Sev.en Česká ener-
gie, který předával ceny vítězům. Zbrusu nový 
skif si ze severu Čech odvezli veslařky z Pardu-
bic a veslaři z Hodonína. S cenami od skupiny  
Sev.en Česká energie odjely i první tři posádky 
z každé kategorie. 
Veslování patří i díky mezinárodním úspěchům 
českých reprezentantů k velmi populárním spor-
tům. V současnosti v tuzemsku působí 42 veslař-
ských klubů, v naprosté většině z nich jsou i mlá-
dežnické kategorie. 

(pim)

Jezero Most hostilo o prvním zářijovém víkendu finále prvního ročníku Sev.en 
cupu, poháru staršího žactva na párových čtyřkách s kormidelníkem. Trofejí pro 
vítěze chlapecké a dívčí kategorie byl skif, který věnovala skupina Sev.en Česká 
energie. 

„Štrúdlování se během let stalo největší obecní ak-
cí, která v sobě spojuje rozloučení s prázdninami,  
sportovní klání i obecní slavnost. Snažíme se ho 
každoročně koncipovat tak, aby se dobře bavili 
všichni, kdo k nám zavítají, protože se ze Štrúdlo-
vání stala akce, která přerostla hranice obce,“ uve-
dl starosta Lišnice Petr Pillár. 
Jeho slova potvrzuje mimo jiné i počet přihláše-
ných závinů v soutěži. Hned několik bylo „přes-
polních“. Odborná porota z nich vybere ten nej-
lepší, hodnotí se vždy nejen chuť, ale také vzhled. 

Soutěžní štrúdly mohou na konci ochutnat i ná-
vštěvníci.    
Lišnické štrúdlování neútočí jen na chuťové 
buňky. Kdo chce může se zapojit do soutěžní-
ho klání, které se letos neslo ve stylu zimních ra-
dovánek. Někomu ale stačí kulturní program, ve 
kterém vystoupili třeba kouzelník, Elán Revival 
nebo Martin Maxa a nejmenším udělali radost 
policejní posovodi nebo hasiči se svou techni-
kou.

 (red)

lišniCi znovU provoněly štrÚdly
Devatenáct štrúdlů nejrůznějších chutí a tvarů letos soutěžilo v rámci Lišnického 
štrúdlování. Akce se uskutečnila už podvanácté, obec na její pořádání využívá fi-
nanční dar z partnerské smlouvy s Vršanskou uhelnou. 

 Petr Lenc, generální ředitel těžeb-
ních společností, s vítěznými pardu-
bickými veslařkami. Foto: (pim)
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Společnost Sev.en Inntech nabízí

staň sE 
strojvEdoUCím 

s nÁBoroVÝm  
pŘíspĚVKem 70 000 Kč

Uchazeči budou po kurzu u společnosti  
zaměstnáni v profesi strojvedoucí

Kvalifikační předpoklady:  
 � věk min. 20 let
 � vzdělání SŠ s maturitou, nebo SOU obor 

strojní, elektro nebo dopravní (např. zámeč-
ník, obráběč kovů, elektrikář, strojní kovář, 
automechanik, instalatér, tesař apod.)

 � dobrý zdravotní stav (bude prověřována 
zdravotní způsobilost) a úspěšné absolvová-
ní psychologického vyšetření (lékařské pro-
hlídky a psychologické testování probíhá na 
naše náklady)

 � předložení výpisu z trestního rejstříku

Charakteristika kurzu:
 � zařazením do kurzu se uchazeč stává za-

městnancem v profesi strojvedoucí v zácvi-
ku

 � kurz se skládá z 5 částí rozdělených na teorii 
(R 8) a praxi (11 hod. směny) a probíhá ce-
lý v okrese Most

 � délka kurzu je přibližně 900 hodin (7 měsí-
ců, z toho 2,5 měsíce jsou cvičné jízdy)

 � součástí kurzu je závěrečná zkouška způso-
bilosti

 � termín zahájení kurzu je 1. 11. 2023, ukon-
čení v závěru května 2024

Nabízíme:
 � pracovní smlouvu na dobu neurčitou ihned
 � mzdové zařazení do 5. tarifního stupně s 

garancí každoročního nárůstu dle kolektiv-
ní smlouvy,

 � firemní benefity – 13. plat, 2 týdny dovole-
né navíc (30 dnů), příspěvek na stravování a 
řada dalších výhod,

 � zázemí společnosti, která je součástí vel-
ké energetické skupiny s dlouhodobou per-
spektivou zaměstnání

 � možnost profesního a osobního rozvoje 
 � program Zdraví - SODEXO v hodnotě 

10  000 Kč na rok (čerpání na dovolenou, 
sportoviště, léky, kulturu) a příspěvek na 
penzijní připojištění 550 Kč měsíčně

Po úspěšném ukončení kurzu:
 � zařazení do profese strojvedoucí
 � získání náborového příspěvku ve výši 

70 000 Kč 

Přihlášky zasílejte elektronicky na e-mail:   
d.najmanova@7group.cz, tel. 702 107 770

obslUha ElEktro  
rozvodny -  
ElEktrikář 
s nÁBoroVÝm  

pŘíspĚVKem 70 000 Kč

Hlavní oblasti činnosti zaměstnance v uvede-
né pozici:

 � údržba a opravy el. zařízení na rozvodnách, 
včetně silnoproudých

 � obsluha a manipulace na el. zařízení rozvo-
den

Požadujeme: 
 � velmi dobrý zdravotní stav – smyslová zdra-

votní způsobilost, možnost práce ve směn-
ném provozu

 � spolehlivost, odpovědnost, důslednost, ča-
sová flexibilita

Kvalifikační předpoklady:
 � vyučen v oboru, ÚSO nebo SŠ – obor elek-

tro
 � min. § 7 podle § 2 odst. 1 písm. a) Vyhl. č. 

123/2022 Sb. ( před 1. 7. 2022 platné Vyhl. č. 
50/1978 Sb. min. § 6 nad 1000 V ).

 � znalost silnoproudu 
 � řidičský průkaz - skupina B podmínkou
 � schopnost samostatné činnosti

Nabízíme:
 � náborový příspěvek ve výši 70 000 Kč – jen 

v případě splnění kvalifikačních předpo-
kladů vzdělání a Vyhl. č. 123/2022 Sb. resp. 
před 1. 7. 2022 Vyhlášky č. 50/78 sb.

 � motivující mzdové zařazení s garancí mezi-
ročního nárůstu dle kolektivní smlouvy

 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, pří-
spěvek na stravování, 6 týdnů dovolené

 � od nového roku po zapracování: 
 � příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč 

měsíčně
 � program Zdraví v hodnotě 10 000 Kč na 

rok (čerpání na dovolenou, sportoviště, lé-
ky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné 
energetické skupiny

 � pracovní dobu v ranních 8hod. směnách; 
6:00 – 14:00 hod. po zapracování možnost 
nepřetržitého provozu (směny ranní, noční, 
volno, volno, nebo ranní, ranní volno, vol-
no), zde pak příplatky za směnnost

 � smlouvu na dobu neurčitou 
 � možnost profesního a osobního rozvoje 

Nástup možný dle dohody. Pracoviště: Okres 
Most, Sev.en Inntech a.s. (Rozvodna ČSA). 
Bližší informace: Denisa Najmanová, tel. 702 
107 770. Písemné přihlášky zasílejte na e-mail:  
d.najmanova@7group.cz.

Společnost Vršanská uhelná  
nabízí uplatnění v pozici

provozní  
vUlkanizér

Hlavní oblasti činnosti zaměstnance v uvede-
né pozici:

 � práce na gumovém pásmu dopravníků tě-
žební technologie a velkostrojů

 � údržba, opravy a spojování gumového pás-
ma

 � práce v exteriéru

Požadujeme:
 � řidičské oprávnění skupiny „C“ (výhodou, 

možnost dodělání)
 � zájem o profesi
 � spolehlivost, odpovědnost
 � dobrý zdravotní stav a fyzická zdatnost

Kvalifikační předpoklady:
 � vzdělání: základní nevyučen, nebo vyučen, 

nebo SOU nebo SŠ

Nabízíme:
 � mzdové zařazení do 4. tarifního stupně s ga-

rancí meziročního nárůstu dle kolektivní 
smlouvy

 � firemní benefity – mimo jiné 13. plat, pří-
spěvek na stravování, 6 týdnů dovolené

 � příspěvek na penzijní připojištění 550 Kč 
měsíčně

 � program Zdraví - Benefity v hodnotě 10.000 
Kč na rok (čerpání na dovolenou, sportoviš-
tě, léky, kulturu)

 � zázemí společnosti, která je součástí silné 
energetické skupiny s dlouhodobou per-
spektivou zaměstnání

 � smlouvu na dobu určitou, po zapracování 
s možností na dobu neurčitou

 � pracovní dobu v ranních 8hod. směnách 
(po – pá) a v nepřetržitém provozu ranní / 
noční 12 hod.

Nástup možný ihned. Pracoviště: Okres Most 
(lokalita Vršany). Bližší informace: Ing. Fran-
tišek Peterka, tel. 478 002 661, 606 603 919, 
nebo Vladimír Pavel 478 002 865, 602 453 
081. Písemné přihlášky zasílejte na e-mail:  
d.najmanova@7group.cz

V našich inzerátech používáme tzv. generické 
maskulinum, mužský rod pro souhrnné označe-
ní mužů i žen.

15personÁLnÍ inZerCe

Pobočka WOMEN FOR WO-
MEN, o.p.s. (W4W) v Mostě 
poskytuje veřejnosti mimo 
jiné i služby v oboru psycho-
terapie. A právě v této oblas-
ti připravila od září novinku, 
skupinovou terapii pro nácti-
leté. 
Určena je pro dospívající ve věku 
13 až 17 let, kteří se potýkají s nej-
různějšími malými i velkými pro-
blémy, například s rozvodem rodi-
čů, sebepoškozováním, řeší otázky 
identity, úzkosti a podobně. Seze-
ní budou probíhat v uzavřené skupi-
ně v maximálním počtu devíti účast-
níků v mosteckém sídle Women for 
Women v ulici Václava Řezáče 315 
pod vedením zkušené terapeutky 
Veroniky Smetánkové, která s mos-
teckou pobočkou W4W dlouhodo-
bě spolupracuje a podílí se i na dal-
ších společných projektech. První 
setkání se uskuteční 19. září a násled-
ně vždy po čtrnácti dnech v době od 
15:30 do 17:00 hodin. Poslední tera-
pie je naplánovaná na 9. ledna 2024. 
Cena za osm 1,5hodinových setkání 
činí 800 korun. Pro rezervaci a více 

informací mohou zájemci kontakto-
vat Michaelu Hostašovou na telefonu 
703 458 407.
Ve druhé polovině září startuje rov-
něž vzdělávací program The Bridge, 
který má pomoci ženám objevit nové 
příležitosti a poznat lépe sebe sama. 
Je zaměřen na sdílení názorů a poci-
tů v uzavřené skupině maximálně de-
víti účastnic, kde je zajištěna důvěra 
a pocit bezpečí. Pro všechny jsou při-
pravené vzdělávací materiály a tech-
niky, které ženy podpoří na životní 
cestě. Tematický program bude za-

hrnovat mimo jiné problematiku sta-
novení osobních cílů, nastavení prio-
rit, získání sebejistoty, uvědomění si 
svých schopnosti a dovedností, učení 
zvládat stres, začít dělat lepší rozhod-
nutí a další. První ukázkové nezávaz-
né setkání se připravuje na 21. září. 
Obecně prospěšná společnost WO-
MEN FOR WOMEN byla založena 
12. října 2012 manželi Ivanou a Pav-
lem Tykačovými. V prvních dvou 
letech existence se WOMEN FOR 
WOMEN zaměřila především na po-
moc ženám a jejich dětem, které by-
ly ohroženy zejména psychicky, eko-
nomicky a sociálně, hrozila jim ztrá-
ta bydlení a nedokázaly svou situaci 

samy řešit. Postupem času se pomoc 
společnosti rozšířila na podporu 
a pomoc samoživitelkám a samoživi-
telům, dětem i úplným rodinám, a to 
jak v rámci konkrétních projektů, tak 
i programů a poraden. 
Mostecká pobočka WOMEN FOR 
WOMEN byla otevřena v mostec-
kém sídle skupiny Sev.en v ulici Vác-
lava Řezáče v červnu 2018. Kromě 
řady dalších činností nabízí ženám 
například služby psychoterapie, ro-
dinné i párové terapie a právní po-
radnu. Podrobnosti a kontakty jsou 
k dispozici na webových stránkách 
www.women-for-women.cz. 

(red)

WomEn  
for WomEn  
nabízí 
skUpinovoU  
tErapii pro 
náCtilEté

Čtrnáctého srpna 2023 uplynulo šest let, co nás na-
vždy opustila dlouholetá novinářka, velmi důleži-
tá součást týmu komunikace Mostecké uhelné a je-
jích nástupnických společností, dobrá duše projek-
tu Uhelné safari, ale také skvělá kolegyně, maminka 
a babička, paní Růžena Martínková. Kdo jste ji zna-
li a měli rádi, věnujte jí společně s námi tichou vzpo-
mínku. Rodina a kolegové

vzpomínka



16 křÍžovka

Autorem citátu skrytého v tajence křížovky je Thomas J. Watson: „Chtěli byste, abych vám dal (tajenka 1) úspěch? Je to docela jednoduché, opravdu. (tajen-
ka 2) dvakrát více. Myslíte o neúspěchu jako o nepříteli úspěchu, ale (tajenka 3) není. Můžete být znechuceni neúspěchem nebo se z něj poučit, takže jděte 
vpřed a chybujte. Udělejte vše, co můžete. Protože si pamatujte, že jedině tak dosáhnete úspěchu.“ Tajenka z minulého čísla obsahovala citát Milana Kunde-
ry z knihy Nesnesitelná lehkost bytí: „Skutečná dobrota člověka se může projevit v naprosté čistotě a svobodě jen vůči tomu, kdo žádnou sílu nepředstavu-
je. Skutečná mravní zkouška lidstva, ta nejzákladnější (uložená tak hluboko, že uniká našemu zraku), záleží v jeho vztahu k těm, kteří jsou mu dáni na po-
spas: ke zvířatům.“ Výhru získávají: Pavel Klement, úsek odvodnění, Severní energetická; Robert Lipavský, Elektrárna Chvaletice; Michaela Kutarniová, 
Jirkov. Vyluštěnou tajenku můžete zasílat na adresu: Redakce SEV.EN NOVINY, Václava Řezáče 315, 434 01 Most nebo e-mailem: seven.noviny@7group.cz. 
Ze správných odpovědí vylosujeme tři výherce. Uvádějte přesnou adresu, případně pracoviště pro případné doručení výhry.
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